
Protokół Nr 31 

z posiedzenia Komisji Edukacji  

z dnia 24 październik 2022 roku 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji radna Bożena Osiadacz otworzyła i prowadziła posiedzenie komisji. 

Powitała członków Komisji i mieszkańców Milanówka.  

Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 

Posiedzenie ww. Komisji, odbyło się w dniu 24 października (poniedziałek) 2022 r. o godz. 16.00 w trybie  
on-line na platformie ZOOM.  
 

Skład Komisji: 

Przewodnicząca Bożena Osiadacz 

Radny Piotr Napłoszek  

Radny Kamil Bialik  

 
Porządek obrad Komisji: 
1.Przyjęcie porządku obrad. 
2.Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał w sprawie: 
a) programu współpracy Miasta Milanówka z organizacjami pozarządowymi na rok 2023; 
b) zmieniająca uchwałę Nr 448/XLVI/18 Rady Miasta Milanówka z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie przyjęcia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach wychowania przedszkolnego i szkołach, 
dla których Gmina Milanówek jest organem prowadzącym. 
3.Sprawy różne. 
 
Ad.1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, przyjęła porządek obrad bez zmian. 
 
Ad.2. 
Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał w sprawie: 
a) programu współpracy Miasta Milanówka z organizacjami pozarządowymi na rok 2023; 
Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska przedstawiła projekt uchwały w sprawie programu 

współpracy Miasta Milanówka z organizacjami pozarządowymi na rok 2023. 

Projekt uchwały dot. współpracy z organizacjami pozarządowymi jest uchwalany corocznie, co wynika  

z Ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Projekt programu został przygotowany na 

podstawie Ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, na podstawie aktualnie obowiązującego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2022, na podstawie sprawozdania z realizacji 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2021, które radni otrzymali w maju, na 

podstawie ankiety oraz na podstawie wyników konsultacji społecznych. W tym roku zostało wprowadzone 

dodatkowe narzędzie w postaci ankiety. Dzięki temu organizacje pozarządowe mogły dodatkowo włączyć się 

w współtworzenie programu. Ankieta była aktywna od 8 lipca do 19 sierpnia 2022r. Spośród nadesłanych 

odpowiedzi, jedna zgłoszona przez fundację „Muszelka” wniosła sugestie uwzględnienia w programie, jako 

celu szczegółowego, realizacji zadań publicznych zgodnie z postanowieniami wynikającymi z dokumentów 

strategicznych miasta. Propozycja została wpisana w projekt programu, który radni otrzymali. Projekt został 

poddany konsultacjom społecznym w terminie od 19 do 30 września. W trakcie konsultacji wpłynęły dwie 

opinie, w tym jedna wnosząca uwagę do projektu. Uwagę wniósł Dom Rehabilitacyjno-Opiekuńczy 

Katolickiego Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej. Dotyczyła ona dodania do 

zadań priorytetowych działalności na rzecz osób z niepełnosprawnościami. Uwagę tę uwzględniono w całości, 

poprzez dodanie w rozdz. 6 „Priorytetowe zadania publiczne”, punktu 9 „Działalność na rzecz osób  

z niepełnosprawnościami”. Pani Zalipska dodała, że program należy uchwalić do 30 listopada roku 

poprzedzającego jego obowiązywanie. Program znacząco nie odbiega od tego, który jest aktualnie. Program 



na 2022 rok jest oceniany pozytywnie przez organizacje, które współpracują z UMM i odbiorców końcowych. 

Radny Kamil Bialik zapytał, w jaki sposób UMM stwierdził, że poprzedni program był pozytywnie odbierany. 

Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska poinformowała, że w sprawozdaniu z realizacji 

programu, które radni otrzymują w maju jest taki punkt, który jest ankietą. Każdego roku pisząc sprawozdanie 

jest tworzona ankieta, która dotyczy zadowolenia z zadań, które realizują stowarzyszenia, fundacje w oparciu 

o ten program. Ta ankieta wypadła bardzo pozytywnie, stąd stwierdzenie, że program został pozytywnie 

odebrany. 

Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie w sprawie organizacji pozarządowych. Radny chciałby wiedzieć, czy ten 

program dotyczy też organizacji, które mają siedzibę poza granicami Milanówka, czy tylko lokalnych. 

Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska poinformowała, że wytyczną jest to, że organizacje 

pozarządowe mają działać na rzecz Milanówka. Program obejmuje swoim zakresem również te organizacje, 

które nie są zarejestrowane na terenie Milanówka. Takie organizacje pojawiają się na terenie naszego miasta. 

Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że jednym z założeń programu jest wspieranie budżetu obywatelskiego. 

Wydaje się, że oferta powinna być skierowana do lokalnych stowarzyszeń. 

Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska poinformowała, że nie można dyskryminować 

stowarzyszeń. Jest to związane z tym, że zadania publiczne, które mają być realizowane w konkursach są na 

rzecz naszego miasta. W programie miejscowych organizacji nie ma części zadań fundacji, które mogłyby się 

podjąć ich realizacji. Dlatego, jeżeli wpływają oferty od stowarzyszeń, które są zarejestrowane poza naszym 

miastem, to takich oferentów nie należy dyskryminować. 

Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie w sprawie aktualnego programu, który jest realizowany. Jednym z zadań 

są usługi rehabilitacji. Radny zapytał, gdzie poszukiwać informacji odnośnie usług rehabilitacyjnych, które 

miały być organizowane w ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska poinformowała, że informacja o rozstrzygnięciu 

konkursu, czyli o podmiocie, któremu zostanie powierzane to zadanie, pojawiła się na stronie miasta.  

Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że nie pojawiło się ogłoszenie możliwości zapisu, jak to powinno wyglądać 

dalej. 

Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska poinformowała, że to zadanie, jest częścią projektu 

realizowanego przez CUS. Wytyczne dotyczące rekrutacji, przedstawia Centrum Usług Społecznych. Oni tą 

rekrutację prowadzą, uczestnicy zadania zgłaszają się do nich. CUS prowadzi również promocję tego zadania, 

czyli informują mieszkańców, grupy docelowe o tym, że istnieje możliwość skorzystania z usług 

rehabilitacyjnych. Te usługi są już realizowane. Konkursu nie może organizować CUS. Konkurs ogłasza UMM,  

a CUS go realizuje. 

Radny Piotr Napłoszek uważa, że bardzo ważne jest, żeby budować społeczeństwo obywatelskie, a buduje się 

je przez stworzenie silnych organizacji społecznych. Jeżeli gmina będzie preferowała organizacje spoza 

naszego terenu to nie budujemy, tylko konsumujemy. Radny zauważył, że pierwszy raz zorganizowano usługi 

rehabilitacyjne w trybie współpracy z organizacjami pozarządowymi. Radny zauważył, że środki są z budżetu 

gminy i były przeznaczone na zakup usług rehabilitacyjnych, chciałby wiedzieć skąd ten pomysł i dlaczego  

w tym trybie. 

Ref. ds. Komunikacji Społecznej p. Magdalena Zalipska poinformowała, że to nie są środki z budżetu gminy. 

Są to środki unijne, które zostały przyznane CUS w ramach projektu. Częścią projektu było powierzenie tych 

usług poprzez stowarzyszenie. Nie można było tego zlecić prywatnemu podmiotowi. UMM pełni role 

organizatora konkursu, który wyłoni stowarzyszenie. Żeby zapewnić te usługi dla mieszkańców, korzysta się  

z organizacji spoza Milanówka, ponieważ lokalne stowarzyszenie nie mają takich usług. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały dotyczący programu współpracy Miasta 
Milanówka z organizacjami pozarządowymi na rok 2023. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, 1- wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 



b) zmieniająca uchwałę Nr 448/XLVI/18 Rady Miasta Milanówka z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie 
przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach wychowania przedszkolnego 
i szkołach, dla których Gmina Milanówek jest organem prowadzącym. 
Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr 448/XLVI/18 Rady 

Miasta Milanówka z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach wychowania przedszkolnego i szkołach, dla których Gmina Milanówek jest 

organem prowadzącym. Zgodnie z art. 30, ust.6 zgodnie z art. 91 d ustawy - karta Nauczyciela, do kompetencji 

rady gminy należy uchwalanie regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których jest 

organem prowadzącym. W związku z tym, że podczas wakacji, w sierpniu, dokonały się pewne zmiany  

w przepisach prawa, w Karcie Nauczyciela, trzeba ten regulamin dostosować do obecnie funkcjonującego 

prawa. Zmiany zaszły w awansie zawodowym nauczyciela. Zlikwidowano stopnie awansu nauczyciela stażysty  

i nauczyciela kontraktowego, jednocześnie zastępując to nazwą nauczyciel początkujący. Zmieniła się funkcja 

opiekuna stażu. Tą nazwę zastąpiono nazewnictwem mentora. Takie zmiany pojawiły się w regulaminie pkt.3. 

Wysokość dodatku pozostaje na tym samym poziomie. Na obecną chwilę jest to 150 zł. Jest to wysoki dodatek 

w porównaniu do gmin ościennych. Do dnia 31 sierpnia 2027 r. dodatek funkcyjny określony dla mentora,  

o którym mowa w §6, ust.7, przysługuje również nauczycielom, którym powierzono sprawowanie funkcji 

opiekuna stażu dla nauczycieli odbywających staż na stopień nauczyciela mianowanego, o których mowa  

w art.10, ust.1 ustawy z dnia 5 sierpnia 2022 roku o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela i niektórych innych 

ustaw przez okres sprawowania tej funkcji. Zgodnie z art.30 ust.6a Karty Nauczyciela projekt uchwały został 

uzgodniony ze zawiązkami zawodowymi. Są dwie pozytywne opinie ZNP i NZZ Solidarność. 

Przewodnicząca Komisji poruszyła temat wysokości wynagrodzeń nauczycieli. Radna chciałaby wiedzieć, czy 

wykorzystane są widełki i czy ewentualnie można je zwiększyć.  

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka uważa, że nie wszędzie są wykorzystane w maksymalnym stopniu. Każda 

zmiana wymaga uzgodnienia ze związkami zawodowymi. Jest to cała procedura. W porównaniu z gminami 

sąsiednimi, wysokość wynagrodzenia w Milanówku jest wyższa. 

Przewodnicząca Komisji uważa, że odpowiedzialna funkcja wicedyrektora wymaga wyższego wynagrodzenia. 

Dyrektorzy najlepiej wiedzą, jaką rolę pełni wicedyrektor.  

Dyrektor Przedszkola Nr 1 p. Dorota Malarska podkreśliła, że gdyby dyrektor miał środki, na pewno 

podniósłby wynagrodzenia. Pani Malarska podkreśliła, że oprócz konsultacji ze związkami zawodowymi, to 

jeszcze trzeba myśleć o budżecie, który nie jest w tej chwili największy. Pensje nie są wysokie. Dobrze by było, 

żeby wicedyrektorzy i nauczyciele więcej zarabiali.  

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka podkreśliła, że dyrektor ma w stosunku do wicedyrektora narzędzie  

w postaci dodatku motywacyjnego. 

Dyrektor SP1 p. Barbara Mazur potwierdziła, że dyrektorzy mają możliwość przyznawania dodatku 

motywacyjnego. Pani Mazur tym reguluje pensję wicedyrektora. 

Wicedyrektor SP3 p. Monika Pierzycka podziękowała za poruszenie tematu. Wicedyrektor SP3 bardzo często 

wymienia się z dyrektorem szkoły, zastępuje. Pani Staszkiewicz bardzo często podkreśla, że wicedyrektor ma 

takie same obowiązki i uprawnienia jak dyrektor. Pani Pierzycka uważa, że nie jest źle, natomiast gdyby 

pojawiła się możliwość podwyżki to byłoby bardzo dobrze. 

Dyrektor SP2 p. Beata Woźniak podkreśliła, że zawsze miło by było, gdyby pensje były wyższe. Jednak wszyscy 

wiedzą, jaka jest rzeczywistość i póki co tego musimy się trzymać. 

Radny Kamil Bialik zadał pytanie, ile to jest 30% wynagrodzenia zasadniczego i ile by wynosiło 35% 

wynagrodzenia zasadniczego. Radny zapytał o funkcję mentora, ile to jest 50% kwoty określonej w art.34a i ile 

wyniosłoby 55%.  

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka wyjaśniła, że art.34a mówi o dodatku za wychowawstwo. Jeśli jest to 

nauczyciel mianowany to ma wynagrodzenie ok. 3 500,00 zł brutto. Z tego należy wyliczyć 30%. Jeżeli jest 

dyplomowany to otrzymuje wynagrodzenie ok.4 200,00 zł brutto. 

Radny Kamil Bialik podkreślił, że można ten temat poruszyć podczas obrad RMM. Radny uważa, że można 

podwyższyć wynagrodzenie dla wicedyrektorów i mentorów o 5%. 

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka wyjaśniła, że mentorzy mają w Milanówku najwyższe wynagrodzenie w 



porównaniu do innych gmin. 

Radny Kamil Bialik zapytał, czy stawka 50% dla mentora, to jest już po wprowadzeniu przez gminy zmian, 

które teraz wprowadzamy, czy przed. 

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka wyjaśniła, że opiekun stażu miał cały czas taką stawkę. Jest to określone za 

pomocą wynagrodzenia zasadniczego, czy konkretną kwotą z ustawy. Inne gminy już wprowadziły zmiany, nie 

podwyższają wynagrodzeń w związku z nazewnictwem. Samorządy mają coraz mniej pieniędzy i coraz trudniej 

jest spiąć budżet. 

Radny Kamil Bialik zwrócił się z prośba o symulację wynagrodzeń w momencie podwyższenia stawek o 5 % dla 

wicedyrektorów i mentorów. 

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka dodała, że na sesje taką symulację może wykonać. Pani Ciesielka zwróciła 

uwagę na zwiększone widełki wicedyrektora 35%, biorąc pod uwagę, że dyrektor 10-18 oddziałowej szkoły ma 

40% do 60%, czyli tylko 5% więcej od wicedyrektora. 

Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że nie zakładamy, że dyrektor dostaje 40%, tylko że ma wynagrodzenie 

wyższe. 

Ref. Oświaty p. Bożena Ciesielka dodała, że co roku wynagrodzenie nauczyciela rośnie, więc jest to 

uwzględnione. Ta kwota w każdym roku się różni w zależności, jakich mamy nauczycieli (w jakim stopniu 

awansu zawodowego), czy mają otwarty staż.  

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr 448/XLVI/18 Rady 
Miasta Milanówka z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w placówkach wychowania przedszkolnego i szkołach, dla których Gmina Milanówek jest 
organem prowadzącym. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 

Ad.3. 

Sprawy różne. 

Radny Kamil Bialik zapytał o projekty modernizacji, na jakim są etapie. 

Wicedyrektor SP3 p. Monika Pierzycka poinformowała, że prace trwają. Obecnie trwa wymiana okien. 

Wykonywana jest elewacja, docieplanie fundamentów. Piec został uruchomiony, wszystko działa, instalacja 

grzeje, ale prac zostało jeszcze dużo. 

Dyrektor SP1 p. Barbara Mazur poinformowała, że w tej chwili wymienione są wszystkie kaloryfery. Ta linia 

jest podłączona do starego pieca. W szkole jest ciepło. Żadne kolejne prace nie zostały rozpoczęte.  

W listopadzie mają być izolowane rury ogrzewania. Nie rozpoczęły się jeszcze prace związane z elewacją.  

Co tydzień są narady związane z termomodernizacją. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy dyrektorzy mają harmonogram prac, czy należy to do UMM. 

Dyrektor SP1 p. Barbara Mazur poinformowała, że w tej sprawie należy zgłosić się do UMM. 

Dyrektor SP1 p. Barbara Mazur poinformowała, że SP1 dostała Akredytacje z Erasmusa, ponieważ taki 

wniosek został złożony. Wniosek został złożony na mobilność nauczycieli, jak i uczniów. Pani Mazur ma 

nadzieję, że szkoła zostanie zakwalifikowana i zyska fundusze europejskie na takie wymiany z innymi szkołami 

w Polsce i Europie. Dyrektor SP1 poinformowała, że Rada Pedagogiczna była na radzie szkoleniowej w Puszczy 

Kampinoskiej. Rozpoczęto duży projekt dotyczący edukacji leśnej. Będzie można zaproponować uczniom 

aktywne działanie z dużą dozą samodzielności.    

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Nagranie stanowi integralną część protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji 

/-/ 

Radna Bożena Osiadacz 

 

Protokołowała 



/-/ 

Małgorzata Obwojska 


